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Prezes Rady Ministrów

W dniu 18 listopada 2013 r. na ręce Pana Donalda Tuska Prezesa Rady 

Ministrów skierowałam wystąpienie, w którym wskazałam na problem przerzucania na 

Policję obowiązku opieki nad osobami nietrzeźwymi, wskutek likwidacji kolejnych izb 

wytrzeźwień. W przywołanym piśmie wskazałam argumentację, która przemawia za 

dokonaniem zmian systemowych w opiece nad osobami nietrzeźwymi, poprzez zmiany 

legislacyjne aktów prawnych, pozostających w zainteresowaniu Ministra Zdrowia 

i Ministra Spraw Wewnętrznych.

W odpowiedzi z dnia 4 grudnia 2013 r. (SDT-222-40(8)/13/JP), Pan Jacek 

Cichocki Minister Członek Rady Ministrów, zwrócił się do Ministra Zdrowia (pismo 

również otrzymali: Minister Spraw Wewnętrznych i Sekretarz Stanu w Ministerstwie 

Administracji i Cyfryzacji) o udzielnie Rzecznikowi Praw Obywatelskich odpowiedzi 

„w porozumieniu z innymi właściwymi resortami” .

Do Biura RPO wpłynęła odpowiedz Ministra Zdrowia z dnia 31 stycznia 2014 r. 

(załącznik) oraz odpowiedz Ministra Spraw Wewnętrznych z dnia 4 grudnia 2013 r. 

(załącznik). Analiza przesłanych przez ww. Ministrów odpowiedzi wskazuje, iż 

Minister Zdrowia jest za utrzymaniem obecnego stanu prawnego. Natomiast Minister 

Spraw Wewnętrznych opowiada się za proponowaną przeze mnie zmianą art. 39 ustawy 

z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi (Dz. U. z 2012 r. poz. 1356, z późn. zm.), która zobligowałaby organy 

samorządu terytorialnego do tworzenia placówek nowoczesnego typu, które łączyłyby
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w sobie funkcje izby wytrzeźwień, ośrodka terapeutycznego i placówki pomagającej 

rodzinie.

Biorąc pod uwagę rozbieżne opinie zainteresowanych Ministrów oraz to, że 

odpowiedź Ministra Zdrowia nie nastąpiła „w porozumieniu z innymi właściwymi 

resortami”, na podstawie art. 16 ust. 1 i ust. 2 pkt 1 ustawy o Rzeczniku Praw 

Obywatelskich (Dz. U. z 2014 r. poz. 1648) zwracam się do Pani Premier z prośbą o zajęcie 

jednoznacznego stanowiska w sprawie.
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